
Dagsorden for Folketinget Nr. 46

Mødedato: Onsdag den 13. januar 2021

Tidspunkt: kl. 13.00

1) Besvarelse af oversendte spørgsmål til
ministrene (spørgetid).
(Se dagsordenens næste sider).

2) 1. behandling af lovforslag nr. L 130:
Forslag til lov om ændring af lov om assisteret
reproduktion i forbindelse med behandling,
diagnostik og forskning m.v. (Ændring af den
tilladte opbevaringsperiode for menneskelige æg
udtaget på medicinsk indikation).
Af sundheds- og ældreministeren (Magnus
Heunicke).
(Fremsættelse 22.12.2020).

3) 1. behandling af beslutningsforslag nr. B
30:
Forslag til folketingsbeslutning om indførelse
af en pligt til indhentning af offentlige
straffeattester ved ansættelse af personale og
ledelse i pleje- og omsorgssektoren.
Af Karina Adsbøl (DF) m.fl.
(Fremsættelse 08.10.2020).

4) 1. behandling af beslutningsforslag nr. B
35:
Forslag til folketingsbeslutning om en ældrelov,
der skal sikre ældre medborgere en række
lovfæstede og uomtvistelige rettigheder, indføre
minimumsnormeringer på ældreområdet og
styrke Styrelsen for Patientsikkerheds tilsyn
med landets plejehjem m.v.
Af Karina Adsbøl (DF) m.fl.
(Fremsættelse 20.10.2020).
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SPØRGSMÅL:

1) Til statsministeren af:
Kristian Thulesen Dahl (DF):
Hvad vil statsministeren i 2021 gøre anderledes
end i det forgangne år for at leve op til sin
nytårstales henvisning til Hal Koch: »Demokrati
er meget mere end en styreform. Det er en
livsform. Det er ikke afstemningerne, der er
demokratiets egentlige styrke. Det er samtalen.
Og viljen til at finde fælles løsninger«?
(Spm. nr. S 681).

2) Til udenrigsministeren af:
Morten Messerschmidt (DF):
Er udenrigsministeren enig i, at aftalen mellem
EU og Storbritannien sikrer et godt samarbejde
med fri og fair konkurrence, der er så tæt som
muligt i lyset af de stærke britiske ønsker om
brexit, og således også giver et godt perspektiv
for, at Danmark kan få en tilsvarende dexit-
aftale?
(Spm. nr. S 680).

3) Til udenrigsministeren af:
Morten Messerschmidt (DF):
Er udenrigsministeren enig i, at det ville være
dejligt, hvis Danmark havde samme frihed som
briterne til fremover at handle varer frit med EU,
men ikke længere være underlagt EU’s regler
for udstationerede medarbejdere og EU-krav om
at betale studiestøtte og børnepenge til andre
EU-landes borgere?
(Spm. nr. S 683).

4) Til justitsministeren af:
Peter Skaarup (DF):
Hvad er ministerens holdning til, at sidste
år var et rekordår for bandedrab, og
vil ministeren herunder tilkendegive, hvad
regeringen planlægger at gøre for at stoppe den
massive bandekriminalitet?
(Spm. nr. S 684, skr. begr. Medspørger: Morten
Messerschmidt (DF)).

5) Til justitsministeren af:
Peter Skaarup (DF):
Hvad mener ministeren om at Danmark endnu
ikke kan sende rumænske forbrydere ud af
landet, og vil ministeren herunder tilkendegive,
om hensynet til de internationale konventioner
står over hensynet til pladsmanglen i danske
fængsler?
(Spm. nr. S 685, skr. begr. Medspørger: Morten
Messerschmidt (DF)).

6) Til social- og indenrigsministeren af:
Liselott Blixt (DF):
Er ministeren enig i, at der i lyset af
drabet på en 29-årig socialpædagog, der blev
dræbt på sin arbejdsplads på et bosted, er
behov for at udarbejde en akutpakke på det
socialpsykiatriske område, så vi kan sikre, at
det igen kan blive trygt at gå på arbejde i
socialpsykiatrien?
(Spm. nr. S 676).

7) Til social- og indenrigsministeren af:
Liselott Blixt (DF):
Mener ministeren, at der skal uddannes flere
til arbejde i socialpsykiatrien, f.eks. som
psykiatriske assistenter, så medarbejderne
ikke risikerer at skulle håndtere en farlig
beboer alene og derved udsætte sig selv for
fare, for på den måde at undgå, at flere
medarbejdere mister livet under deres arbejde i
socialpsykiatrien?
(Spm. nr. S 677 (omtrykt)).

8) Til social- og indenrigsministeren af:
Marie Bjerre (V):
Hvornår planlægger regeringen at komme med
sit udspil til barnets lov?
(Spm. nr. S 678. Medspørger: Karen Ellemann
(V)).

9) Til social- og indenrigsministeren af:
Marie Bjerre (V):
Mener regeringen, at den har gjort nok det
sidste år for at sikre bedre vilkår for udsatte
børn, sådan som statsministeren i sin nytårstale
den 1. januar 2020 annoncerede, at regeringen
ville?
(Spm. nr. S 679. Medspørger: Karen Ellemann
(V)).

10) Til sundheds- og ældreministeren af:
Kristian Thulesen Dahl (DF):
Mener ministeren, at de forhold, Region
Hovedstaden byder fødende og nybagte
mødre, lever op til de standarder, som
Socialdemokratiet før valget i 2019 lovede at
sikre de gravide og nybagte mødre?
(Spm. nr. S 682. Medspørger: Liselott Blixt
(DF)).
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11) Til ministeren for fødevarer, landbrug og
fiskeri af:
Hans Kristian Skibby (DF):
Synes ministeren, at det er rimeligt, at
ministeren først kunne finde tid i sin kalender
den 14. januar 2021 til et samråd om status
og vilkår for udbetaling af kompensation,
acontoudbetaling og erstatning til de omkring
1.100 minkavlere, når jeg på vegne af Dansk
Folkeparti allerede indkaldte ministeren til
samrådet den 2. december 2020?
(Spm. nr. S 687 (omtrykt)).

12) Til børne- og undervisningsministeren af:
Katarina Ammitzbøll (KF):
Er ministeren enig i, at det er afgørende
for gymnasieelevernes retssikkerhed i
forbindelsen med optag i det videregående
uddannelsessystem at gennemføre eksaminer til
sommer?
(Spm. nr. S 671).

13) Til børne- og undervisningsministeren af:
Katarina Ammitzbøll (KF):
Hvilke konkrete initiativer vil ministeren
iværksætte for at modvirke gymnasieelevernes
faglige efterslæb og for at sikre, at deres
eksaminer kan gennemføres til sommer?
(Spm. nr. S 672).

14) Til børne- og undervisningsministeren af:
Jens Henrik Thulesen Dahl (DF):
Er ministeren enig i, at der bør foretages
en individuel vurdering af børnene i
specialklassernes behov for henholdsvis
hjemsendelse og fysisk fremmøde i skolen
i lyset af den seneste skærpelse af
coronarestriktionerne, så skolerne har en
tilgang, der tager hensyn til det enkelte barns
behov?
(Spm. nr. S 674).

15) Til erhvervsministeren af:
Hans Kristian Skibby (DF):
Synes ministeren, at det er en rimelig situation,
som regeringen har bragt minkavlerne i, at de
nu godt 2 måneder senere stadig væk venter
på både de endelige erstatninger, men også
dækning for udgifterne med nedslagtning, køling
og transport og ikke mindst deres tempobonus?
(Spm. nr. S 686, skr. begr.).

16) Til beskæftigelsesministeren af:
Jens Henrik Thulesen Dahl (DF):
Hvad vil ministeren gøre for at sikre, at
de mennesker, der har været beskæftiget i
minkerhvervet og nu står uden arbejde, får ret
til efteruddannelse, herunder garanti for løn
under voksenlærlingeordningen, uanset om de
er ufaglærte eller faglærte?
(Spm. nr. S 675).

17) Til boligministeren af:
Anni Matthiesen (V):
Mener ministeren, at det er hensigtsmæssigt
og rimeligt, at kravet om certificerede rådgivere
på byggeprojekter – på grund af tårnhøje
opkrævninger – tvinger både private borgere
og virksomheder til helt at opgive projekter,
der ellers skulle bidrage til både udvikling og
vedligeholdelse?
(Spm. nr. S 659, skr. begr.).

18) Til boligministeren af:
Anni Matthiesen (V):
Mener ministeren, at det er hensigtsmæssigt
og rimeligt, at kravet om certificeret rådgivning
ifølge BR18 bidrager til at spænde ben for vækst
og udvikling i mindre byer og i landdistrikterne?
(Spm. nr. S 660, skr. begr.).
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